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oprávněna rozhodnout pouze v případě, nastanou-li okolnosti, výslovně stanovené školským 

zákonem. 

Důvodem takového rozhodnutí může být skutečnost, že se dítě nezúčastňuje předškolního 

vzdělávání nepřetržitě po dobu delší než dva týdny, a tato neúčast není zákonným zástupcem 

řádně omluvena. 

Dalším důvodem může být opakované narušování provozu zákonným zástupcem, a to 

závažným způsobem. Právní předpisy blíže neurčují věcnou podstatu takového jednání, proto 

se její definování odvíjí z rámce rodičovské odpovědnosti a jejich povinností. Důvodem může 

být např. skutečnost, že rodič, nebo jím pověřená osoba, nevyzvedává dítě z mateřské školy ve 

sjednaném termínu do ukončení jejího provozu v době stanovené školním řádem, nebo se 

nedostaví do školy, přestože ho ředitelka mateřské školy vyzvala k projednání záležitostí 

týkajících se výchovy a vzdělávání jeho dítěte, nebo opomene sdělovat škole důležité okolnosti, 

které by mohly ohrozit průběh vzdělávání, zdraví či bezpečnost dětí, narušuje nezbytnou 

atmosféru vzájemné spolupráce rodičů a mateřské školy manipulací ostatních rodičů 

k neopodstatněnému úzce individuálnímu prosazování osobních požadavků, odmítá 

respektovat požadavky v zájmu dodržování hygieny dětí v MŠ apod. 

Předškolní vzdělávání může být také ukončeno v průběhu zkušebního pobytu dítěte 

v mateřské škole, a to na základě doporučení lékaře nebo školského poradenského zařízení. 

Mateřská škola za tímto účelem rodičům může pouze doporučit, aby požádali lékaře nebo 

školské poradenské zařízení o odborné posouzení stavu a potřeb dítěte, jejich následný postup 

v zájmu zdraví dítěte a s ohledem na jeho specifické potřeby je však závislý na jejich 

odpovědnosti. 

Ředitelka školy může ukončit vzdělávání také tehdy, pokud zákonný zástupce opakovaně 

neuhradí úplatu za školní stravování nebo za vzdělávání v mateřské škole, čímž však není 

míněna finanční částka na úhradu nákladů za dílčí aktivitu, organizovanou mateřskou školou, 

např. návštěvu divadla, výlet apod. 

Rozhodnout o ukončení předškolního vzdělávání je právem ředitelky mateřské školy, nikoliv 

její povinností. Významná je skutečnost, že školský zákon ve všech zmíněných případech 

vyžaduje, aby o ukončení předškolního vzdělávání ředitelka mateřské školy rozhodovala až po 

předchozím upozornění písemně oznámeném zákonnému zástupci dítěte. 

Zákon č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním, vyšším odborném a jiném 

vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších předpisů, § 35 (kdy lze rozhodnout 

o ukončení předškolního vzdělávání), § 165 (kdy ředitel školy rozhoduje o právech 

a povinnostech v oblasti státní správy) 

2.6 Jak je to se stravováním v mateřské škole? 

Podle vyhlášky o předškolním vzdělávání stanoví ředitelka mateřské školy po dohodě se 

zákonným zástupcem dítěte podrobnosti o způsobu stravování dítěte a zejména rozsah 

stravování, který je nezbytné sjednat tak, aby se dítě, které je přítomno v mateřské škole 

v době podávání jídla, vždy stravovalo. V praxi to znamená, že dítě, které se vzdělává 

v mateřské škole pouze dopoledne, má právo odebrat dopolední doplňkové jídlo – přesnídávku 
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